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1. Tvistesaker 
Nedenfor følger en oversikt over pågående KOFA-saker og rettslige prosesser som Sykehusinnkjøp HF 

håndterer per 4. desember 2023. 

KOFA-saker   
  

Anskaffelse        Tvistetema        Status        

Lokal avtale om 
pasientreiser på vei – UNN 
HF     

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse.     

UNN HF har mottatt varsel om 
overtredelsesgebyr. Utarbeidelse av 
merknader pågår.    

Helikopterbase til Helse 
Bergen HF   

Påstand om urettmessig 
avvisning av tilbud, samt at 
konkurransegrunnlag ikke 
er tilstrekkelig klart.   

Avgjørelse 9.11.23. 
 
Klager fikk ikke medhold.  

Nasjonal avtale på 
vikartjenester 

Påstand om ulovlige 
kvalifikasjonskrav og 
utvelgelseskriterier. 

Tilsvar under utarbeidelse 

   

Rettslige prosesser 
 

Anskaffelse       Tvistetema       Status       

Nasjonale avtale på 
ambulansebiler kategori 
C     
     

Krav om erstatning for 
positiv kontraktsinteresse 
som følge av brudd på 
anskaffelsesreglene.     
     

Dom avsagt 04.08.23.    
Sykehusinnkjøp HF ble frifunnet og 
innvilget full dekning av 
sakskostnader.   
  
Motparten har anket saken og 
ankesak er berammet 6. – 8.februar 
2024. 

Lokal rammeavtale for 
pasienttransport på vei til 
Helse Stavanger HF    

Søksmål om erstatning for 
positiv kontraktsinteresse 
på bakgrunn av anførte feil 
i anskaffelsesprosessen.    

Dom avsagt 11.10.2023.   
  
Helse Stavanger HF ble frikjent. 
Motparten har anket saken, ankesak 
foreløpig ikke berammet. 

Lokal avtale om kjøp av 
operasjonsbord til - Helse 
Møre og Romsdal HF    

Begjæring om midlertidig 
forføyning for å stanse 
kontraktsinngåelsen. 
Anførsel om at tildelt 
leverandør skulle vært 
avvist.     

Kjennelse og dom avsagt av 
lagmannsretten 30.08.2023.    
   
Sykehusinnkjøp HF ble frifunnet og 
fikk full dekning for sakskostnader i 
tingretten og for lagmannsretten.   
  
Motpart anket saken til Høyesterett, 
men den ble nektet fremmet i 

avgjørelse av 29.11.23.    

Nasjonal rammeavtale på 
undersøkelseshansker – 
flere helseforetak og 
regionale helseforetak.   

Krav om prisjustering i 
avtaleperioden med 
grunnlag i læren om 
bristende forutsetninger.   

Sykehusinnkjøp HF har koordinert 
saken for de saksøkte 
helseforetak/regionale helseforetak. 
Saken er forlikt.   
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2. Ny lov om offentlige anskaffelser – NOU 2023:26 
Anskaffelsesutvalget ble oppnevnt ved kongelig resolusjon 4.11.22 for å gjennomgå regelverket for 

offentlige anskaffelser og komme med forslag til endringer. Utvalget ble bedt om å dele arbeidet i to, 

og første del gjelder regelverkets struktur, forenkling av regelverket for anskaffelser og tydeliggjøring 

av bestemmelsene om samfunnshensyn. Utvalget leverte sin første delutredning 10.11.23. 

Sykehusinnkjøp HF forbereder nå høringsinnspill til denne utredningen i tett samarbeid med de 

regionale helseforetakene.  

Sykehusinnkjøp HF deltar i referansegruppen til utvalget og har deltatt på to møter med lovutvalget, 

samt gitt skriftlige innspill til lovutvalget. 

Utvalget skal levere den andre delutredningen innen 4.5.24 og Sykehusinnkjøp HF har allerede 

deltatt på et møte med lovutvalget for å gi innspill til de temaene som skal behandles der.  

3. Brukerundersøkelse utsatt til våren 2024 
Sykehusinnkjøp HF skal jevnlig gjennomføre brukerundersøkelser. Det er behov for å endre metode, 

prosess og hyppighet/regularitet for gjennomføring av brukerundersøkelser i foretaket, herunder å 

vurdere hvem som skal være respondenter. Denne vurderingen er basert på den forrige 

undersøkelsen som hadde en svarprosent på bare 13 %. Også nest siste brukerundersøkelse hadde 

lav svarprosent.  

Av kapasitetsmessige grunner har administrerende direktør måtte skyve på dette arbeidet til våren 

2024.  

4. Innkjøpsportalen Mercell 
Administrerende direktør vil i styremøtet gi en muntlig redegjørelse om Mercell.   

5. Anskaffelsesportefølje 2024 - Nasjonale og flerregionale 

anskaffelser  
Sykehusinnkjøp HF har, for første gang, samlet anskaffelsesporteføljen for nasjonale og flerregionale 

anskaffelser til de fire regionale helseforetakene i en leveranse. Porteføljen omfatter anskaffelser 

som startes opp/leveres i 2024. Leveransen inneholder Sykehusinnkjøp HF sitt forslag til strategisk 

betydning per anskaffelse, en metodikk som er nedfelt i ny styringsmodell for nasjonale og 

flerregionale anskaffelser. Porteføljen inneholder 105 anskaffelser, hvorav 95 er nasjonale- og 10 er 

flerregionale anskaffelser. Fordelingen pr. innkjøpskategori er som følger:  
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Porteføljen er godkjent av administrerende direktør i Sykehusinnkjøp HF og er, i henhold til 

prosessbeskrivelsen, oversendt til RHF-ene for videre behandling.  

6. Implementering av analyseplattformen igangsatt 
Arbeidet med å implementere foretakets analyseplattform er startet opp. Første kategori inn på 

plattformen er kirurgiske produkter (KIR) og kategoriteamet har nå gjennomført grunn- og 

videregående opplæring. Dette har vært et samarbeidsprosjekt med Ignite procurement 

(grunnopplæring) og analyseteamet i foretaket (videregående opplæring). Nye kategorier vil bli tatt 

om bord basert på datakvalitet i grunndata. Denne avgjørelsen tas i nært samarbeid med 

kategoriområdekoordinatorene og de ulike kategoriteamene. Hvis alt går etter oppsatt plan, skal de 

fleste kategoriene være tatt om bord i analyseplattformen før sommeren 2024. 

7. Leveranser sykehusbyggeprosjekter 
Arbeidet med å organisere Sykehusinnkjøp HF mot leveranser til de nye store byggeprosjektene i 

Norge i er full gang. Mandat for porteføljeansvarlig er vedtatt, og en handlingsplan er lagt frem og 

diskutert med divisjonene. I tillegg er det fokus på en fortsatt tett dialog med Sykehusbygg HF. Videre 

utvikling av dette samarbeidet blir viktig for å avdekke omfanget og forventinger rundt leveranser fra 

Sykehusinnkjøp HF.  

8. Legemidler 

HTA Regulation Stakeholder Network 
Sykehusinnkjøp HF deltok 17. november i EU HTA Regulation Stakeholder Network som representant 

for Nordisk legemiddelforum i Brussel. Sykehusinnkjøp HF og Amgros sitter begge som medlemmer i 

HTA Regulation Stakeholder Network. Nordisk legemiddelforum deltok for å dele sine synspunkter på 

implementeringen av HTA-regulation som trer i kraft om et drøyt år. 
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New Medicines Platform 
Sykehusinnkjøp HF deltok i arbeidsgruppe 2 som omhandler bruk av registerdata og alternative 

prisavtaler under WHOs oppfølgingsprosjekt 10.-11. oktober etter Oslo Medicines Initiative som 

kalles New Medicines Platform. 

Onkologisk forum 
Sykehusinnkjøp HF var invitert til å holde innlegg på Onkologisk forum sitt høstmøte 17. november. 

Innlegget omhandlet innkjøp av fremtidens kreftbehandling. Innlegget fikk gode tilbakemeldinger på 

å være informativt og balansert med hensyn til muligheter og utfordringer. Fagmøtet samler ca. 300. 

deltagere.   

Uppsala Health Summit 
Sykehusinnkjøp HF var invitert til å delta med innlegg på Uppsala Health Summit 24. oktober. Fokus 

var bærekraft og AMR. Sykehusinnkjøp HF sin praktiske erfaring med bærekraft og anskaffelser fikk 

god oppmerksomhet. Møtet hadde flere hundre deltagere.  

Amerikanske handelskammers (Amcham) 
Sykehusinnkjøp HF var invitert av Amcham Norge til å holde innlegg og delta i rundebordskonferanse 

for helseenheten i interesseorganisasjonen 8. november. De fleste amerikanske 

legemiddelselskapene, og noen utstyrsleverandører var til stede. Dialogen var konsentrert om 

Sykehusinnkjøp HF sine fremtidsperspektiver og utfordringer.  

Legemiddelindustriforeningen (LMI) strategisamling  
Sykehusinnkjøp HF var invitert til å holde innlegg under LMI sin strategisamling 17. november. Møtet 

er for daglig ledere som er medlem i LMI. Sykehusinnkjøp HF konsentrerte seg om temaene 

alternative prisavtaler, Nordisk legemiddelforum og miljø. Det var innlegg og påfølgende diskusjon 

om temaene.   

Miljøkurs for farmasøyter i regi av Norges Farmasøytiske Selskap  
Sykehusinnkjøp HF var invitert til å holde foredrag 23. oktober i regi av Norges Farmasøytiske Selskap 

sitt miljøkurs. Innlegget ble godt mottatt og planlegges for i videre kurs.  

DM Arena – «Revma og Derma» 
Sykehusinnkjøp HF var invitert til å holde innlegg på Dagens Medisin sitt DM Arena møte 30. 

november. Dette var et møte som satte søkelys på områdene revmatologi og dermatologi. Etter 

innlegget var det påfølgende debatt om blant annet fremtidsutsiktene for medisinsk behandling og 

mulige utfordringer knyttet til leveringssituasjon. 

9. Samfunnsansvar 

Reprosessering av medisinsk utstyr 
Reprosessering av medisinsk engangsutstyr ble forbudt fra og med 1. januar 2022. Dette har skapt 

store mengder avfall og innkjøp av utstyr er i tillegg svært kostbart. På vegne av de regionale 

helseforetakene sendte Sykehusinnkjøp HF i juli 2023 en anmodning til Helse- og 

omsorgsdepartementet om å se på muligheten for å endre Forskrift 9. mai 2021 nr. 1476 slik at 

reprosessering av medisinsk engangsutstyr igjen blir tillatt. Det er mottatt negativt svar til dette fra 

Helse- og omsorgsdepartementet. Sykehusinnkjøp HF er i prosess med de regionale helseforetakene 

om en ny anmodning med grundigere begrunnelser.  
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Nye forskrifter 
1. januar 2024 skjerpes kravene for å ivareta klima- og miljøhensyn i offentlige anskaffelser. 

Endringene i forskriften innebærer at klima- og miljøhensyn som hovedregel skal vektes med 

minimum 30 prosent. Det er åpnet for unntak på gitte vilkår. Det er i Sykehusinnkjøp HF utarbeidet 

veiledere, standardkrav og verktøy og gitt kursing for i størst mulig grad sikre at alle anskaffelser som 

lyses ut etter 01.01.2024 møter de nye kravene.  

1. januar 2024 skjerpes kravene også i forskrift om lønns- og arbeidsvilkår i offentlige kontrakter og 

anskaffelsesforskriften. Dette knytter seg blant annet til en sterkere kontrollplikt for oppdragsgiver. 

Sykehusinnkjøp HF er forberedt til å møte de nye kravene ved at standard kontraktskrav er oppdatert 

og det er gitt opplæring til ansatte med behov for det.  

Hederlig omtale 
Sjukehusinnkjøp HF fikk hederlig omtale og var en av fem finalister til anskaffelsesprisen 2023 som 

ble gitt ut av DFØ 02.11.23. Universitet i Bergen ble vinner av prisen. Følgende ble sagt om 

Sykehusinnkjøp HF fra juryen: 

 – «Sjukehusinnkjøp har ein solid forankra anskaffingsstrategi, jobbar kategoribasert med 

strategiske mål og samarbeider på tvers av landegrenser og har tatt eit internasjonalt 

leiarskap på fleire berekraftfelt, slik som produksjon av antibiotika, felles utfasingsliste for 

miljø- og helseskadelege stoffar, og felles nordiske emballasjekriterier. Dei fekk medhald i 

KOFA på at det er i orden å leggje stor vekt på miljø i anskaffingar, og er ein «frontrunner» 

innanfor berekraftige anskaffingar». 

Foredrag 
Sykehusinnkjøp HF deltok med to forelesninger i Master i helseadministrasjon, del-emne miljø og 

klima ved Universitet i Oslo 4. november. Temaene var miljø- og klimakrav i anskaffelser og 

legemidler og miljø.  

Nye samarbeidsavtaler med leverandørindustrien 
Helseregionene inngikk i juni 2023 oppdaterte samarbeidsavtaler med leverandørorganisasjonene 

LMI og Melanor. Nettsiden https://www.sykehusinnkjop.no/om-

oss/samfunnsansvar/leverandorkontakt/ er samlingspunktet for avtalene og alle verktøy knyttet til 

disse. Dette er blant annet brosjyrer og dilemma-oppgaver. Sykehusinnkjøp HF har deltatt i en 

arbeidsgruppe som har utviklet verktøyene.  

Konferanse 
Neste års miljø og samfunnsansvarskonferanse i spesialisthelsetjenesten vil bli arrangert 22. og 23. 

april i Oslo. Sykehusinnkjøp HF deltar i programkomiteen og administrerende direktør vil delta med 

innlegg.  

10. Normkonferansen 
Direktoratet for e-helse arrangerte den årlige normkonferansen 21. – 22.11.2023. Normkonferansen 

er en viktig faglig møteplass for alle som er interessert i informasjonssikkerhet og personvern i 

helsesektoren og samler deltakere fra kommunesektoren, spesialisthelsetjenesten, leverandører, 

myndigheter og forskning.  

https://www.sykehusinnkjop.no/om-oss/samfunnsansvar/leverandorkontakt/
https://www.sykehusinnkjop.no/om-oss/samfunnsansvar/leverandorkontakt/
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Spesialrådgiver Harald Krüger fra juridisk avdeling holdt innlegg på konferansen om «Anskaffelser - 

hvordan sikre at behov og lovkrav blir ivaretatt» sammen med Geir-Erlend Myhre fra Direktoratet for 

e-helse.  

11. Felles samling Helse Midt-Norge og Sykehusinnkjøp HF divisjon 

Midt-Norge og omvisning på Logistikksenteret i Helse Midt-Norge 
Sykehusinnkjøp HF gjennomførte en dagssamling med representanter fra innkjøp og logistikk i Helse 

Midt-Norge. Formålet med samlingen er at ansatte på tvers av helseforetakene får møttes og bli 

bedre kjent, samt å skape en større forståelse for den arbeidshverdagen man står i. Det er også viktig 

å få belyst viktigheten av å være gode samarbeidspartnere for sammen å kunne nå omforente mål.  

I forlengelse av fellessamlingen hadde divisjonen en egen fagdag som inkluderte en omvisning på det 

nye felles regionale logistikksenteret til Helse Midt-Norge.  

De ansatte i divisjonen synes det var interessant å se hvordan resultatet av en anskaffelsesprosess 

følges gjennom lagerlogistikk og ut til helseforetakene. Det kom også innspill gjennom omvisningen 

som man tar med inn i videre arbeid med anskaffelser og forvaltningsarbeidet. 

12. Møter med klinikker - UNN HF 
Sykehusinnkjøp HF har, i samarbeid med UNN HF, gjennomført møter med 10 klinikker på UNN HF 

Tromsø og Harstad. Formålet har vært å informere om Sykehusinnkjøp HF og tjenestene foretaket 

leverer til UNN HF, samt å gjøre seg bedre kjent med de ulike klinikkenes drift og innkjøpsbehov. 

Sykehusinnkjøp HF har møtt ledelsen på hver klinikk og fått en grundig gjennomgang av driften og 

løpende- og framtidig innkjøpsbehov. Sykehusinnkjøp HF har samtidig fått informert om både 

anskaffelses- og avtaleforvaltningsprosessene, samt hvor viktig det er at klinikkene stiller med 

fagekspertise i disse prosessene.        
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